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ROMÂNIA
JUDEŢUL HUNEDOARA
MUNICIPIUL PETROŞANI
CONSILIUL LOCAL

P R O C E S - V E R B A L
încheiat azi, 23 decembrie 2024, cu ocazia desfăşurării şedinţei extraordinare din

data de 23 decembrie 2024, a Consiliului Local al municipiului Petroşani, convocată
de îndată prin Dispoziţia nr. 2098/2024

La şedinţă participă dl Primar Florin-Tiberiu Iacob-Ridzi, dna Viceprimar Mariana Ghioc,
fiind prezenţi şefii compartimentelor de specialitate din cadrul Primăriei Municipiului Petroşani.

Sunt prezenţi un număr de 19 consilieri locali, în funcție.
Ședința se desfășoară online, prin intermediul platformei “ZOOM”.

DNA consilier juridic Muscăliță Marilena:
- Supun la vot procesul-verbal al ședinței ordinare din data de 10 decembrie 2024:

- Cine este pentru? - 19 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? -

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:
Ordinea de zi a ședinței a fost suplimentată cu Proiectul de hotărâre privind aprobarea
participării Municipiului Petroșani la Programul privind creșterea eficienței energetice a
infrastructurii de iluminat public, aprobarea documentației tehnico-economice și a indicatorilor
tehnico-economici pentru obiectivul de investiții “Creșterea eficienței energetice de iluminat
public - Etapa II în Municipiul Petroșani”

Supun la vot suplimentarea ordinii de zi:
- Cine este pentru? - 17 voturi
- Împotrivă? - 2 voturi (Rădescu Cosmin, Străuț Carmen Delia)
- Abţineri? -

- Supun la vot ordinea de zi a ședinței:
- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? - 1 vot (Rădescu Cosmin)
- Abţineri? -

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:
1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Actului aditional nr. 7 la Acordul de parteneriat între U.A.T.
Municipiul Vulcan, U.A.T. Județul Hunedoara, U.A.T. Municipiul Petroșani, U.A.T. Municipiul Lupeni,
U.A.T. Oraș Petrila, U.A.T. Oraș Aninoasa și U.A.T. Oraș Uricani, în vederea promovării și
implementării în comun a proiectelor ” Linia verde de autobuze electrice între
Petrila-Petroșani-Aninoasa-Vulcan-Lupeni-Uricani Green Line Valea Jiului " - Componenta 1 - Etapa 2 ”
cod SMIS 326811 și “ Linia verde de autobuze electrice între
Petrila-Petroșani-Aninoasa-Vulcan-Lupeni-Uricani - Green Line Valea Jiului " Componenta 2 ” cod
SMIS 325856, în cadrul Program Regional Vest 2021 – 2027, Prioritatea P4: O regiune cu mobilitate
urbană sustenabilă, Obiectiv specific RSO2.8_Promovarea mobilității urbane multimodale durabile, ca
parte a tranziției către o economie cu zero emisii de dioxid de carbon, Intervenție regională 4.1.
Mobilitate urbană sustenabilă;

- Avizele comisiilor, vă rog:
- Comisia buget – finanţe avizează favorabil.
- Comisia pentru urbanism:
- DL Gerschner Francisc:
- Aviz favorabil.
- Comisia pentru servicii publice:
- DNA Gîrjob Elena:
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- Aviz favorabil.
- Comisia juridică:
- DNA CONSILIER BALEA-TOMESCU:
- Aviz favorabil.

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:
- Dacă sunt discuţii, amendamente, propuneri?
DL CONSILIER EDELHAUSER:
Am eu o intrebare. Am ridicat acesta problema si la sedinta de data trecuta, deoarece sunt mai
multe proiecte, ar trebui sa se faca o prezentare, putin mai ampla in urmatoarea sedinta, acum nu
este momentul, o prezentare mai ampla, cu referire la eliberarea acestor benzi de circulatie, care
vor conduce la o problema legata de locurile de parcare, daca s-a facut o analiza, daca s-au luat
masuri. Desigur aducerea acestor autobuze electrice reprezinta un avantaj, dar acest avantaj sa nu
creeze alte probleme locuitorilor, deoarece pe aceste benzi sunt cateva sute de masini parcate.
Unde s-ar putea amplasa aceste masini și daca s-a gandit reamenajarea acestor locuri de parcare?
DNA DRAGOS PAULINA:
Daca-mi permiteti, este o confuzie. Aceste benzi care sunt dedicate pentru autobuze, sunt
pentru autobuzele care vor circula prin interiorul orasului care sunt pe un alt proiect, finantat prin
PNRR. Sunt autobuzele noastre. Despre ce discutam acum sunt autobuzele pentru GREEN LINE,
adica pentru Valea Jiului.
DL CONSILIER EDELHAUSER:
Dar am inteles ca si ele vor trece prin interiorul orasului.
DNA DRAGOS PAULINA:
Nu. Ele vor circula pe DN. Linia verde circula pe DN, iar autobuzele noastre care sunt pentru
transportul local circula prin interiorul localitatii.
DL RADESCU COSMIN:
Am si eu o intrebare, cand vor circula aceste autobuze, cele din interior ma refer, cele care sunt
ale UAT Petrosani?
DNA DRAGOS PAULINA:
In momentul în care societatea de transport Green Line, la care vor fi date in comodat si
autobuzele noastre, va fi functionala in cazul in care are nevoie de mai multi angajati, atunci vor
circula si autobuzele.
DL RADESCU COSMIN:
De ce s-a luat decizia pentru realizarea acestor marcaje acum?, avand in vedere ca nu vom sti
inca, pentru ca statiile de incarcare nu sunt gata, sunt departe de a fi gata, nu exista depou pentru
aceste autobuze. Cine a luat decizia pentru a face aceste marcaje? Cat au costat aceste marcaje?,
si daca cineva din aparatul propriu al primariei au remarcat ca aceste marcaje au inceput sa se
stearga.
DNA DRAGOS PAULINA:
Ce pot eu sa va spun, este ca obligativitatea acestor marcaje este prevazuta in Ghidul de finatare
prin PNRR, iar faptul ca s-au facut aceste marcaje, este pentru ca nu s-a putut aproba plata
acestor autobuze. A fost o conditie ceruta de catre finantator, sa facem dovada ca aceste autobuze
vor avea linii dedicate pe strazile care au minim doua benzi pe sens.
DL RADESCU COSMIN:
Cat au costat aceste marcaje, si care este firma care le-a executat?
DNA DRAGOS PAULINA:
Nu stiu sa va spun, pentru ca nu m-am ocupat de asta.
DL RADESCU COSMIN:
Cine poate sa-mi spuna care este firma care a realizat aceste marcaje rutiere?
DNA DRAGOS PAULINA:
Nu este in sedinta acuma. Din cate stiu eu, domnul Visan.
DL RADESCU COSMIN:
Nu poate fi contactat? Care este firma aceasta? Nimeni nu a remarcat calitatea precara a acestor
servicii? Nu a remarcat nimeni ca acea vopsea reflectorizanta este diluata, si este pur si simplu
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spoita partea carosabila cu o vopsea care deja se sterge? Vreau sa stiu cine a receptionat acest
marcaj rutier?

DL PRIMAR:
Buna ziua. Firma care a facut aceste marcaje este din Targu Jiu, nu stiu sa va spun pe moment
numele. Noi am lucrat cu ei si anul trecut, nu am avut nici un fel de problema pana acuma.
Probabil ca a fost si o problema legata de temperaturile de afara, dar la primavara, cu siguranta o
sa refacem marcajele daca este nevoie.
DL RADESCU COSMIN:
Da, cu alte costuri, cu alte cheltuieli, sigur ca se pot reface, dincolo de faptul ca mie mi se pare
ireal ca, cine? ADR Vest a cerut aceste marcaje?
DNA DRAGOS PAULINA:
Nu, Ministerul fondurilor care gestioneaza PNNR- ul.
DL RADESCU COSMIN:
Deci ei au cerut aceste marcaje?
DNA DRAGOS PAULINA:
Evident, am trimis dovada ca s-au facut benzi dedicate pentru autobuze. Este o conditie
esentiala cuprinsa in ghidul in baza caruia noi am obtinut finantarea.
DL CONSILIER EDELHAUSER:
Eu revin cu aceasta rugaminte ca intr-o viitoare sedinta, cand se mai abordeaza fie Green Line
fie acest proiect aprobat prin PNRR, ca este aceeasi problema de fapt, sa ne spuna si noua cum a
fost gandita aceasta artera de trafic, deoarece sigur cineva a facut un studiu, cati clienti poate sa
aibe aceste autobuze, care este numarul de calatori, cat se castiga, se reduce traficul cu masini
personale, si revin, suntem singurul oras din Valea Jiului care va avea aceasta problema, legat de
locurile de parcare in zona centrala.
DL CONSILIER CATAN:
Neavand un raspuns concret domnului Radescu cand se va implementa acest proiet, cred ca ne
putem lua dupa domnul presedinte Laurentiu Nistor, care spunea in campania electorala ca va fi
implementat in luna iulie.
DL OVIDIU DRAGOI:
Sunt managerul de proiect de la Green Line. Conform contractului de finantare, termenul de

finalizare este iulie 2025.

DNA CONSILIER BURDUF:
- Dacă nu mai sunt discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de

executiv:
- Cine este pentru? - 14 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? - 5 voturi (grupul consilierilor AUR)

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 587/2024.

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Municipiului Petroșani la Programul
privind creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public, aprobarea
documentației tehnico-economice și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de
investiții “Creșterea eficienței energetice de iluminat public - Etapa II în Municipiul Petroșani”

- Avizele comisiilor, vă rog:
- Comisia buget – finanţe avizează favorabil.
- Comisia pentru urbanism:
- DL Gerschner Francisc:
- Aviz favorabil.



4

- Comisia pentru servicii publice:
- DNA Gîrjob Elena:
- Aviz favorabil.
- Comisia juridică:
- DNA CONSILIER BALEA-TOMESCU:
- Aviz favorabil.

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:

- Dacă sunt discuţii, amendamente, propuneri?

DNA CONSILIER MACAVEI:
Revin cu intrebarea, este alt proiect decat cel trimis acum doua trei saptamani?
DL PREDA:
Da, este in continuarea acelui proiect cu diferenta de strazi care nu au fost prinse in proiectul

trecut.
DNA CONSILIER MACAVEI:
Deci este acelasi proiect dar modificat pe ici pe colo.
DL PREDA:
Da, aici sun doar corpuri de iluminat, in celalalt am avut si stalpii de pe centrul civic.

DL RADESCU COSMIN:
De ce a fost impartit in doua acest proiect?
DL PREDA:
Pentru ca nu se incadra in suma care a fost scoasa de catre AFM ca plafon maxim pentru

municipiu. Primul proiect era de cinci milioane, atat ne-am incadrat atunci cu stalpii de pe centru
si 166 de lampi, si joi a dat drumul la alta sursa de finatare si incercam sa depunem si restul de
finatare in care avem cuprinse 670 de lampi.
DL RADESCU COSMIN:

Aveti un numar de telefon de la cei care au realizat DALI-ul? Firma aceasta din Cluj?
DL PREDA:
Da.

DL RADESCU COSMIN:
V-as ruga sa mi-l transmiteti si mie sa iau legatura cu aceasta firma.

DNA NITA DORINA:
Am inteles ca aceasta ar fi ultima faza in ce priveste lampile, fiind vorba de lampile

neinlocuite, dar mai exista situatii in care ar mai trebui schimbati stalpi si in aceste zone. Astea
cum ar trebui sa o rezolvam, cu banii din bugetul local?

DL PREDA:
Stalpii din zonele respective sunt ai ENEL -ului. Stalpii UAT-ului sunt doar cei metalici care

sunt pe centrul civic, Bradet, parcuri, restul sunt stalpii ENEL-ului.
DNA NITA DORINA:
Si ati constatat ca unii dintre acestia nu mai sunt conformi?.S-a anuntat ENEL-ul sau nu?
DL PREDA:
Da, am avut si acuma situatii cand am inlocuit lampile.

DL CONSILIER EDELHAUSER:
Rugamintea este ca asemenea proiecte in momentul in care intra pe ordinea de zi, eu am

aprobat ordinea de zi dar nu este normal ca ordinea de zi sa fie modificata cu 10 minute inainte
de sedinta si sa introduca un nou material. Este un material destul de clar, aduce avantaje, este un
proiect care trebuie depus in termen, inteleg treaba aceatsa, dar asa cum domnul Preda a pecizat
se stia de trei zile daca este vorba de o depunere de proiect, sa fie depus pe ordinea de zi, sa fie
macar depus moral sa stie membri consilului ca va fi depus un proiect, si eventual sa se revina cu
o completare de documentatie ulterior. Repet, nu sunt impotriva proiectului, apreciez efortul
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aparatului de specialitate ca se implica si in aceste zile de sarbatoare sa depuna acest proiect, dar
din punct de vedere organizatoric, cred ca era normal sa fim anuntati din timp.
DL RADESCU COSMIN:

Legat de acest aspect sustin si eu ce spune domnul profesor Edelhauser, si nu voi mai tolera
genul acestea de interventii pe repede inaine, si cu proxima ocazie cand se va mai intampla acest
lucru voi sesiza ANFP-ul si Secretariatul General al Guvernului cu privire la aceste lucruri.

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:
- Dacă nu mai sunt alte discuții, supun la vot proiectul de hotărâre în forma prezentată de

executiv:
- Cine este pentru? - 18 voturi
- Împotrivă? -
- Abţineri? - 1 vot (dna Străuț)

Se transpune în Hotărârea Consiliului Local nr. 588/2024.

DNA CONSILIER BURDUF MARGARETA:
- Dacă nu mai sunt alte probleme, declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului Local,
convocată pentru data de 23 decembrie 2024.

Petroşani, 23 decembrie 2024

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,
BURDUF MARGARETA

CONTRASEMNEAZĂ,
SECRETAR GENERAL
jr. PARIS OANA-MARIA


